
valo, ampak je pričakovati, da se društvo čim 
bolj razvije in uspeva. Poudarja zlasti, da se ni 
treba bati nikogar, kdor vestno izpolnuje svojo 
stanovsko dolžnost — akopram ima vsak mnogo 
— tudi nepoklicanih nadzornikov. Vsakega 
člana dolžnost je, da se vedno udeležuje dru
štvenih zborovanj in se vselej in povsod resno 
zavzema za prospeh društva. Nekateri se iz
ogibajo društva, boječ se zamere pri tem in 
onem. Ni treba praviti pri kom, ker so časi 
taki, da trpe značaji — a oni drugi z maslom 
težko obloženi hodijo na solnce in se grejejo 
v pristranski milosti. 

Plače naše se zvišujejo že več let in se 
bodo menda zviševale toliko časa, da bodo vsa 
boljša mesta zasedena in nam bodo rezali kruh 
taki prijatelji, ki jih ima danes učiteljstvo — 
da bo ena čreda in en pastir. 

Ostanimo vsi zvesti društvu kakor vojak, 
ki ne zapusti svojega prapora, dokler sam 
častno v boju ne pade ali pa slavno zmaga! 
— V Kanoso ne gremo, tam ni prostora za 
nas! Pustimo one, ki so za boljše službeno 
mesto menjali svoje prepričanje, zatajili svoje 
ideale, oskrunili stanovsko čast — vsi omah
ljivci, neznačajniki in sebičneži ostanite, kamor 
vas je gnalo srce — bolje: želodec! 

Blagajnik omeni, da društvo še poseduje 
nekaj imetja, da še nismo na suhem. Predlaga, 
da se da primeren prispevek iz društvenega 
imetja za spomenik rajnkih tov. Jak. Mama in 
Ant. Požarja. — Sprejeto. 

Pregledovalca računov sta jih našla v 
redu. Tajnikovo in blagajnikovo poročilo se 
vzame odobruje naznanje. 

Z vsklikom se voli stari odbor, le namesto 
preselivše se tov. M. Žgurjeve se izvoli tovari
šica Mar. Oepudrova. 

Po končanem dnevnem redu smo se pri
jateljsko zabavali Tov. Petrič izreka zahvalo 
obema tov. zastopnikoma v c. kr. okr. šol. svetu 
za njiju možati nastop v prid učiteljstva, čemur 
navzoči z navdušenjem pritrdijo. Tov. predsed
nik se v imenu društva poslovi od članice, 
vrle tov. Žgurjeve, ki se preseli na Trato, 
želeč ji: »Srečno pot in boljših časov." 

Bil je dan pomemben, ki ga naše dru
štvo z veseljem beleži v društveno kroniko. 

Štajersko. 
Konjiško učiteljsko društvo je zbo

rovalo dne 11. maja v okoliški šoli v Konjicah. 
Udeležba je bila povoljna. Pogrešali pa smo 
tisto tovarišico in tovariša iz Čadrama, ki bi 
se bila tega zborovanja, lahko udeležila, in pa 
še enega tovariša iz zelenega Pohorja, ki je 
došel lani jeseni v naš okraj. 

Uvodoma se spominia 'tovariš podpred
sednik umiiega tov. L. Serajnika, vpokojenega 
nadučit. na Prihovi, ter v imenu društva iz
raža robce čislani rodovini Serajnikovi svoje 
sožaljf. Pokojnik je bil ves čas zvest ud dru 
štva. Umrl je tudi tov. Weixler, ki sicer ni bil 
naš narodni somišljenik, a se ni vmešaval v 
nam nasprotne zadeve. 

Nadalje govori tov. podpredsednik o na
šem položaju. Živimo v dobi težkih bojev. Na 
eni strani se nam je boriti za izboljšanje gmot
nega stanja, na drugi strani pa se imamo bra
niti proti nasilnim rodnim bratom in proti 
narodnim nasprotnikom. Zato je pa treba tesne 
organizacijo. Sveta nam naj bo ta beseda! Za 
njo delajmo, nji se pokorimo! Ne bo nam 
težko ne eno ne drugo, saj je v organizaciji 
rešitev. Gorje odpadnikom iz naših vrst! 
Udarci, ki jih sedaj prizadevajo nam, bodo 
padli v prvi vrsti po njihovih sklonjenih hrbtih 
nazaj. 

Nato se prečitajo dopisi, ki so došli dru
štvu v dobi od zadnjega zborovanja. 

Delegatom za letošnjo skupščino ^Zaveze" 
se je prijavil tov. Karel Mravljak iz Zreč, za 
namestnika pa tov. Vomer iz Sv. Kunigunde. 

Nadalje nam je tov. časi na svojem z 
veliko pridnostjo in dobro predelanem referatu 
pokazal, kako bi se imelo referirati pri letošnji 
uradni konferenci o uredbi šolarske knjižnice. 

Prihodnje zborovanje bo dne 13. julija v 
Stranicah. 

Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 

Učiteljsko društvo za okraj ljub
ljanske okolice je imelo dne 1. junija t. I. 
svoje zborovanje v Narodnem domu v Ljubljani. 
Predsednik društva tovariš Žirovnik presrčno 
pozdravi v mnogobrojnem številu zbrano uči
teljstvo, konstatuje sklepčnost ter poudarja, da 
je veselo znamenje, ker se je današnjega zbo
rovanja udeležilo toliko tovarišev in tovarišic 
ter želi, da bi se tudi vbodoče radi shajali k 
društvenim zborovanjem. 

Tajnik poroča, da je društvo imelo dne 
28. decembra 1910. zborovanje v Ljubljani, na 
katerem je predaval g. prof. dr. Fr. Čadež o 
uspehih moderne tehnike. G. predavatelj je žel 
za poljudno in temeljito predavanje občno za
hvalo. Dalje poroča, da se društvenih zborovanj 
udeležuje premalo članov, kar pa dela izjemo 
današnje zborovanje, h kateremu je prišlo toliko 
članov, da nas ni strah, da bi društvo nazad


